
 

 

 

Aan de raden van de gemeenten 

van Regio Hart van Brabant 

 

Tilburg, 6 april 2017 
 

onderwerp: Democratische legitimatie 

bijlagen: -- 

kenmerk:  bk/hk/2017-07 

 

 

Geachte raadsleden, 
 
Onlangs hebben wij via de griffies het rapport ‘Raadsleden met een hart voor Brabant’ met u 
gedeeld, zoals dat door onderzoeksters Tamara Metze en Janneke Rutgers is opgeleverd op 
basis van onze opdracht. Dit naar aanleiding van de door uw raden tijdens de Verenigde 
Vergadering aangenomen motie om onderzoek uit te voeren naar de democratische legitimatie 
van onze regionale samenwerking. Met als vertrekpunt de werking van de bestaande 
gemeenschappelijke regeling van colleges en het verkennen van verbeteringsmogelijkheden op 
basis van een vergelijking met andere regionale samenwerkingen. 
 
Ons bestuur heeft tijdens onze vergadering van 30 maart jl. met belangstelling kennis genomen 
van dit rapport en van de bevindingen van zowel de onderzoeksters als de daartoe ingestelde 
begeleidingscommissie. Wij constateren dat: 
- het onderzoeksrapport goed aansluit bij de verstrekte opdracht en de strekking van de 
motie, die destijds aanleiding gaf tot de opdracht; 
- het proces zelf om te komen tot dit rapport ook als goed en waardevol is beleefd; 
- het verder verbeteren van het verlengde lokaal bestuur binnen onze regionale 
samenwerking met name via de dynamische kant zou moeten plaatsvinden; 
- wij binnen de huidige collegeregeling aanleiding zien om een aantal aanbevelingen per 
direct door te voeren. 
 
Vervolg 
Op basis van de rapportage, het advies van de begeleidingscommissie, en de bespreking daarvan 
in ons algemeen bestuur, en binnen het kader van het verlengd lokaal bestuur en de 
wisselwerking daarvan tussen de colleges en de raden binnen de deelnemende gemeenten van 
Regio Hart van Brabant, hebben wij besloten tot het volgende instrumentarium. 
 
1) Bijeenkomsten: 
a. het bestaande palet aan regionale raadsbijeenkomsten voort zetten; 
b. dit uit te breiden met een ‘DB on tour’ bij aanvang van een nieuwe programmaperiode. 
 
2) Informatievoorziening: 
a. Notubiz/Notubox te gebruiken om zowel vergaderstukken als themadossiers als up-to-date-mails 
met raden te delen; 
b. een algemeen introductiefilmpje over Regio Hart van Brabant te laten maken; 



 
 
c. een kennismakingsmeeting met Regio Hart van Brabant te organiseren voor raads- en collegeleden 
na het plaatsvinden van de gemeenteraadsverkiezingen. 
 
3) klankbordgroep: 
de klankbordgroep van raadsleden, met ondersteuning van griffiers, te continueren en daarbij: 
a. het aan de raden over te laten de huidige klankbordcommissie al-dan-niet uit te breiden tot twee 
leden per gemeente; 
b. de klankbordgroep expliciet te vragen om zorg te dragen voor de agendavorming en inhoudelijke 
voorbereiding van alle regionale raadsbijeenkomsten. 
 
En verder 
De onderzoeksters opperen de idee om naast de drie H’s van Hart, Huisvrienden en Huisregels 
een H van Huiskamer toe te voegen. Dit om meer invulling te geven van aan de dynamische kant 
van samenwerking. Hoewel sympathiek vinden wij de introductie van een ‘Huiskamer’ 
vooralsnog een abstract begrip. In fysieke zin achten wij het inrichten van een raadshuiskamer 
sowieso niet wenselijk, aangezien wij in onze regio juist hechten aan het laten rouleren van 
raadsbijeenkomsten op uiteenlopende locaties in diverse gemeenten. In digitale zin zijn we 
feitelijk al bezig met het inrichten van onze regionale huiskamer d.m.v. het gemeenschappelijke 
informatieportaal van Notubiz/Notubox en het delen van onze gezichten en contactgegevens via 
het ‘smoelenboek’ van onze regionale website. Wij zien derhalve als algemeen bestuur geen 
aanleiding om tot de benoeming of inrichting van een huiskamer over te gaan. 
 
Tot slot 
Op 12 april a.s. treft u elkaar bij de Hart van Brabant Radenavond als raadsleden, die allen en 
gezamenlijk onderdeel uitmaken van de Regio Hart van Brabant. Het hoofdthema van deze 
avond is de jeugdwerkloosheidsvrije zone. Maar u bespreekt daar tevens de kaderbrief en deze 
uitkomst van het onderzoek naar democratische legitimatie.  
Als u naar aanleiding van ons voormelde standpunt nog behoefte heeft om daarop te reageren 
of te reflecteren dan vernemen wij dat uiteraard graag bij voorkeur op 12 april. 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 
 
Namens het Algemeen Bestuur Regio Hart van Brabant,  
 
Met vriendelijke groet, 

      
Peter Noordanus     Bas Kapitein 
Voorzitter Regio Hart van Brabant   Programmadirecteur Regio Hart van Brabant 
 


